
Kozienice 15 luty 2018 r. 

 
NOTATKA 

 

W dniach 14-15 luty 2018 r. w Kozienicach odbyło się spotkanie organizacji 
związkowych z trzech podstawowych obszarów działalności GK ENEA - wydobycia, 
wytwarzania i dystrybucji. Spotkali się przedstawiciele n/w związków zawodowych: 

 

- Związek Zawodowy Górników w Polsce Lubelski Węgiel Bogdanka S.A., 
- Związek Zawodowy Pracowników Zakładu Przeróbki Mechanicznej Węgla „Przeróbka”, 
- Międzyzakładowy Związek Zawodowy Energetyków w ENEA Wytwarzanie Sp. z o.o., 
- Międzyzakładowy Związek Zawodowy przy Elektrowni Połaniec S.A., 
- Międzyzakładowy Związek Zawodowy Pracowników GK ENEA. 

 

Przedmiotem spotkania były: sprawy organizacyjne, bieżące sprawy w GK ENEA 
oraz branży energetycznej, rokowania płacowe, przestrzeganie prawa w Grupie, umowa 
społeczna oraz projektowane zmiany w obszarze ustawodawstwa dotyczącego prawa pracy. 

 

1. Omówiono wewnętrzne sprawy organizacyjne, zasady współpracy oraz problemy 
pojawiające się w każdym z w/w obszarów GK ENEA, leżące w zakresie 
zainteresowania i kompetencji związków zawodowych. 

2. Na bazie doświadczeń z działalności Zrzeszenia Związków Zawodowych 
Energetyków, przedstawiono sytuację w branży energetycznej uwzględniającą aspekty 
społeczne oraz gospodarcze. 

3. Dokonano oceny rozpoczętych rokowań płacowych w spółce matce wobec faktu 
oczekiwania na skuteczne rozpoczęcie przedmiotowych rokowań w spółkach 
zależnych ENEA S.A., w świetle sytuacji na rynku pracy, możliwości zatrudniania 
nowych pracowników, likwidacji dysproporcji płacowych oraz możliwości rzetelnej 
oceny zaangażowania pracowników przy przeszeregowaniach, a nie wyłącznie przy 
naliczaniu jednorazowych nagród. 

4. Zwrócono uwagę, iż wobec bardzo dobrych wyników finansowych, pracodawcy 
w spółkach Grupy winni przeanalizować możliwość wystąpienia z wnioskiem 
o wypłatę nagrody z zysku dla pracowników. 

5. Omówieniu i analizie poddano przykłady prób łamania prawa pracy w Grupie. 
6. Pod dyskusję poddano projekt Umowy społecznej dla pracowników GK ENEA. Strony 

jednoznacznie postanowiły, iż po szczegółowym zapoznaniu się z jego treścią, 
niezwłocznie wrócą do dalszego procedowania w przedmiotowej sprawie. 

7. Przedstawiciel Kancelarii Prawnej obszernie omówił projektowane zmiany 
w zbiorowym prawie pracy, w tym w ustawie o związkach zawodowych. 

8. Uczestnicy wspólnie wskazali na konieczność kontynuacji podobnych spotkań, celem 
wymiany doświadczeń jak i zacieśnienia współpracy w zakresie skutecznej realizacji 
swoich uprawnień ustawowych oraz statutowych. 

 

Działając w porozumieniu i z upoważnienia Przewodniczących w/w organizacji 
związkowych, niniejsza Notatka zostaje podpisana jednoosobowo. 
 

       Z poważaniem: 
 


